
Rada Gminy Raszyn 
Radni - Sesja 

Protokół nr 51 

LI Sesja w dniu 22 grudnia 2021  
Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 23:18 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 
2. Marek Bańburski 
3. Krzysztof Będkowski 
4. Andrzej Górecki 
5. Janusz Hoffman 
6. Grzegorz Janiszewski 
7. Henryka Koper 
8. Ireneusz Koper 
9. Ryszard Kowalczyk 
10. Elżbieta Kuczara 
11. Agata Kuran-Kalata 
12. Dariusz Marcinkowski 
13. Anna Matracka 
14. Rafał Olesiński 
15. Sławomir Ostrzyżek 
16. Tadeusz Pawlikowski 
17. Teresa Senderowska 
18. Beata Sulima-Markowska  
19. Ewa Surmacz 
20. Wiesław Szustak 
21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie LI sesji Rady Gminy Raszyn. 

Na wstępie Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Ostrzyżek poprosił o uczczenie minutą ciszy 
pamięć Pani Zyty Stąpel Przewodniczącej Klubu Seniora Brzoza w Falentach, której pogrzeb 
odbył się w dniu sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady LI sesji witając 
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

2. Stwierdzenie quorum. 



Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił radnych o potwierdzenie obecności 
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 

 
3. Wnioski do porządku obrad. 
 

Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 
projektów uchwał w sprawie poszerzenia składu Komisji Planowania Przestrzennego i 
Inwentaryzacji, Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki oraz Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.  

Radny S. Ostrzyżek poprosił aby na dzisiejszej sesji nie wprowadzać projektów uchwał 
dotyczących rozszerzenia składów komisji z uwagi na dużą ilość spraw jakie są zaplanowane 
na sesję. 

Radna B. Sulima-Markowska przychyliła się do prośby radnego S. Ostrzyżka i wycofała 
wniosek. 

Radny T. Pawlikowski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Raszyn w punkcie 5 
porządku obrad. 

Przewodniczący rady złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji uchwały w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raszyn w punkcie 11 porządku obrad. 

 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek opłaty targowej na terenie Gminy Raszyn w punkcie 5 porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Wójta Gminy Raszyn w punkcie 11 porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 



Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Sulima-Markowska  
NIEOBECNI (4) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad wraz ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
 
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt poinformował, że kontynuowane są działania przedstawione na poprzedniej sesji w 
dniu 18 listopada 2021 roku. Dodał, że ukończono prace na odcinku warszawskim ścieżek 
rowerowych. Gmina Raszyn otrzymała nagrodę 1 000 000 zł za dużą ilość zaszczepionych 
mieszkańców Gminy. Odbywały się wydarzenia związane ze Świętami Bożego Narodzenia.  

5. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy 
Raszyn. 

Kierownik referatu Podatków, Opłat Lokalnych i Ewidencji Działalności Gospodarczej Beata 
Sosnowska-Cabaj przedstawiając projekt uchwały poinformowała, że wysokość stawki opłaty 
targowej jest na tym samym poziomie co w 2021 roku.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Raszyn.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 



Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-
Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewa Surmacz 
NIEOBECNI (4) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
Uchwała nr LI/436/2021 

6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok. 

 

Skarbnik Gminy Raszyn Liliana Kłos przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami 
przesłanymi radnym przez sesją. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Radny A. Zawistowski poprosił Wójta, aby środki zabezpieczone w projekcie budżetu, 
przeznaczone na wynagrodzenia zostały przeznaczone na premie i nagrody dla pracowników 
Urzędu. Zaznaczył, że wielu pracowników pracuje za dwie albo trzy osoby. Następnie zapytał 
jak duża kwota dotacji przyznanych na 2021 rok przechodzi na następny rok.  

Wójt wyjaśnił, że dotacje są przypisane do konkretnych zadań więc jeśli zadnie przechodzi to 
na następny rok to dzieje się to wraz z dotacjami. Jeśli chodzi o nagrody to zaznaczył, że są 
one wypłacane zawsze na koniec roku gdyż wówczas wiadomo ile środków pozostanie na 
paragrafie.  

Radny A. Zawistowski docenił pracę Pani Skarbnik jednak zauważył, że autopoprawki 
wpłynęły do radnych 15 minut przed sesję i nie mógł się z nimi zapoznać więc wstrzyma się 
od głosu.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 



Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LI/437/2021 

7. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2030. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021-2030..  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Henryka Koper 
NIEOBECNI (1) 
Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LI/438/2021 

 
8. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały informując, że na następny rok przechodzi 5 
zadań z terminem realizacji do 30 czerwca 2022 roku. Następnie wskazała jakie zadania 
przechodzą na następny rok wraz z kwotami na ich realizację.  

Wójt dodał, że założono nieprzekraczalny termin zakończenia prac budowlanych 15 maja 
2022 roku tak aby mieć czas na rozliczenie inwestycji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków..  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LI/439/2021 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

9. Uchwała w sprawie przejęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 
 
Po przerwie Przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji, stwierdził 
quorum a następnie wznowił obrady sesji. 

Pracownik Biura Rady Olga Kazubek odczytała treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie na temat projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2022-
2030. 

Wiceprzewodniczący Rady S. Ostrzyżek odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030 wraz z uzasadnieniem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Radny B. Sulima-Markowska poprosiła o odniesienie się do dwóch kwestii. Po pierwsze 
poprosiła o wyjaśnienie co kryje się pod hasłem sprzedaż działek w Sękocinie Starym. 

Wójt powiedział, że musi sprawdzić tę kwestię.  

Radna Sulima-Markowska poprosiła o wyjaśnienie na czym polegają wskazane przez RIO 
rozbieżność w nazewnictwie przedsięwzięć. 

Skarbnik wyjaśniła szczegółowo, że zmiany zostały naniesione tam gdzie było to możliwe. 

Wójt powiedział, że jeśli chodzi o sprzedaż działek są to działki w Sękocinie Starym pod linią 
średniego napięcia w okolicy ul. Alpejskiej. Zaznaczył, że jest to jedynie plan a Rada Gminy 
będzie musiała zdecydować.  

Radna T. Senderowska zadała pytanie odnośnie załącznika nr 2 pozycja 1.3.1.44 gdzie 
wskazano wynajem trzech lokali przy ul. Olszynkowej w Podolszynie Nowym, zapytała czy 
chodzi o lokale mieszkalne czy lokale socjalne w rozumieniu ustawy. Następnie poprosiła o 
wyjaśnienie jaki punkt konsultacyjny wskazano w złączniku nr 2. W dalszej kolejności 
poprosiła o wskazanie, w której pozycji wykazano budowę ul. Dworkowej i ul. Opaczewskiej 
wraz z odwodnieniem. 



Wójt odpowiedział, że chodzi o lokale mieszkalne wynajęte dla rodzin, które zostały 
eksmitowane z budynku socjalnego w Podolszynie Nowym. Jeśli chodzi o remont ul. 
Dworkowej i ul. Opaczewskiej to wskazał, że w budżecie na 2022 rok zapisana jest ul. 
Dworkowa wraz z odwodnieniem do kanału opaczewskiego.  

W kwestii punktu informacyjno-konsultacyjnego Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to 
zadanie realizowane przez Referat  Funduszy Zewnętrznych. 

Wójt podkreślił, że Gmina Raszyn ma podpisaną umowę z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska, w ramach, której prowadzony jest punkt konsultacyjny w celu 
promocję programu „Czyste powietrze”. Natomiast ul. Opaczewska będzie w przyszłości 
remontowana ze środków własnych Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady zapytał o to jak będzie przebiegało wydatkowanie kwoty na adaptację 
kompleksu Austerii. 

Wójt wyjaśnił, że z tych środków zostanie sfinansowana odbudowa kompleksu Austerii w 
2022 roku.  

Przewodniczący Rady zapytał jakie są możliwości realizacji programu „Ograniczanie Niskiej 
Emisji w Gminie Raszyn poprzez wymianę indywidualnych źródeł ciepła na niskoemisyjne”. 

Wójt odpowiedział, że w ramach tego programu można skorzystać z dofinansowanie na 
wymianę pieców lub termoizolacji budynku. 

Przewodniczący Rady poprosił o przekazanie większej ilości szczegółów odnośnie 
uzupełnienia systemu sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Raszyn. 

Wójt wyjaśnił, że budowana jest sieć kanalizacyjna na brakujących odcinkach oraz w 
nowopowstających ulicach.  

Przewodniczący Rady zapytał o stan zaawansowania prac związanych z powstaniem domu 
socjalno-komunalnego w Podolszynie Nowym.  

Wójt odpowiedział, że z chwilą kiedy Gmina otrzyma pozwolenie na budowę zwróci się do 
Banku Gospodarstwa Krajowego o dofinansowanie tej inwestycji.  

Przewodniczący Rady zapytał o możliwość przeznaczenia większej ilości środków na wymianę 
lamp na ledowe w oświetleniu ulicznym.  

Wójt podkreślił, że lampy są sukcesywnie wymieniane. Jednak wymiana na oświetlenie 
ledowe wiąże się często z przeprojektowaniem sieci oświetleniowej.  

 Przewodniczący Rady zadał pytanie odnośnie ul. Zakole. 

Wójt udzielając odpowiedzi wskazał, że projekt przebudowy tej ul. jest przygotowany jednak 
jest problem z przesunięciem istniejących słupów energetycznych w głąb dziełek 
prywatnych. Zaznaczył, że ul. Zakole będzie realizowana w 2022 roku. 



Przewodniczący Rady wskazał, że w projekcie WPF jest ujęta ul. Kolibra a ona została już 
wyremontowana. Natomiast nie ujęto ul. Nowej i ul. Cisowej.  

Przewodniczący Rady poruszył temat umieszczenia w budżecie inwestycji wymiany 
nawierzchni na boisku Wronik. Zasugerował spotkanie w tej sprawie w ramach Komisji 
Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.  

Radny T. Pawlikowski zapytał na jakim etapie jest projektowanie ul. Szlacheckiej.  

Wójt poinformował, że projekt w dużej mierze jest wykonany i brakuje decyzji ZRiD. Wyraził 
zdanie, że jest szansa na to, że do połowy roku 2022 będzie wydana decyzja ZRID. 

Radny T. Pawlikowski zapytał również na jakim etapie jest budowa ul. Miklaszewskiego.  

Wójt odpowiedział, że jest w pełni przygotowany projekt przebudowy ul. Miklaszewskiego 
wraz z  decyzją ZRID. Wykonanie został zgłoszone do rządowego programu budowy dróg ale 
jeszcze nie było rozstrzygnięcia.  

Radny T. Pawlikowski nawiązując do złożonego wniosku zapytał o sprawę budowy chodnika  
w ul. Długiej od ul. Szlacheckiej do zatoki przystankowej. 

Wójt poinformował, że to zadanie jest zapisane w budżecie na 2022 rok.  

Przed głosowanie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (2) 
Henryka Koper, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
 

Radny W. Szustak zgłosił pomyłkę w głosowaniu. Przewodniczący Rady ogłosił reasumpcję 
głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. 
(REASUMPCJA).  
Wyniki głosowania 



ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
PRZECIW (1) 
Henryka Koper 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr LI/440/2021 

 
10. Uchwała w sprawie przyjęcie budżetu na 2022 rok. 

 
 
Pracownik Biura Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie na 
temat projektu budżetu na 2022 rok.  

Wiceprzewodniczący Rady J. Aranowski odczytał treść projektu uchwały w sprawie budżetu 
na 2022 roku.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
przedstawił informację z posiedzenia Komisji opiniującej projekt budżetu na 2022 rok. Na 
wstępie poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2022 rok. W 
dalszej kolejności przedstawił opinie Komisji stałych, które pozytywnie zaopiniowały projekt 
budżetu. Następnie odczytał opinię Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego wraz z 
pozytywnie zaopiniowanymi następującymi wnioskami: 

1. Wniosek o zmniejszenie środków na zadanie "Rolnictwo łowiectwo" o 50 000 zł i 

zwiększenie środków na nowe zadanie "projekt parkingu na ul. Pruszkowskiej przy 

Orliku" o 50 000 zł; 

2. Wniosek o dofinansowanie zakupu samochodu kwatermistrzowskiego dla OSP 

Falenty - propozycja przesunięcia 100 000 zł z działu: 010 „rolnictwo i łowiectwo” 

rozdziału 01044 paragrafu 6050 do działu 754 „bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa” rozdział 75412 paragraf 6060; 

3. Wniosek o zdjęcie środków w wysokości 50 000 zł z działu "rolnictwo i łowiectwo” i 

zwiększenie o 50 000 zł środków na zadanie "opracowanie koncepcji budowy 

przedszkola w Falentach” w dziale 801 "oświata i wychowanie" rozdziale 80104 

"przedszkola" paragrafie 6050 "wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych" w 

projekcie budżetu na 2022 rok; 

4. Wniosek o wyodrębnienie w dziale 750 rozdziale 75075 paragraf środków na zadanie 

„opracowanie gry planszowej o nazwie Wędrówka po Gminie Raszyn”; 



5. Wniosek o przesunięcie 25 000 zł ze środków przeznaczanych na Centrum Kultury 

Raszyn na Ognisko Wychowawcze w Jaworowej do paragrafu dotyczącego 

wynagrodzeń w projekcie budżetu na 2022 rok; 

6. Wniosek o zmniejszenie środków o 50 000 zł z działu 010 rozdziału 01043 paragrafu 

6050 i zwiększanie o 50 000 zł w dziale 854 rozdziale 85495; 

7. Dopisanie zadania o nazwie "koncepcja zagospodarowania ul. Grudzi od ul. 

Warszawskiej do ul. Droga Hrabska" do działu 600 rozdziału 60016 paragrafu 6050; 

8. Wyodrębnienie nowego zadania w ramach działu 600 rozdziale 60016 o nazwie 

"projekty ścieżek rowerowych na terenie Gminy Raszyn" z kwotą 50 000 zł z 

jednoczesnym pomniejszeniem o 50 000 zł w dziale 600 rozdziale 60016 paragrafie 

6050 zadania "projekty budowlane"; 

9. Wniosek o dofinansowanie zakupu samochodu kwatermistrzowskiego dla OSP Raszyn 

- przesunięcie 50 000 zł z działu 010 "rolnictwo i łowiectwo" rozdziału 01043 

paragrafu 6050 do działu 754 "bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa" rozdziału 75412 paragrafu 6060. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radny W. Szustak pomylił się w głosowaniu „Uchwała 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030. (REASUMPCJA)” 
oddając głos za a chciał oddać glos wstrzymujący.  

Radny A. Zawistowski zapytał czy omawiany jest projekt budżetu na 2022 r. czy projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia budżetu na 2022 r.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wyjściowym elementem do przeprowadzenie procedury 
przyjmowania budżetu jest projekt budżetu przedstawiony przez Wójta 15 listopada.  

Radny A. Zawistowski powołując się na opinię RIO w Zielonej Górze zgodnie z którą, po 15 
listopada organ wykonawczy traci możliwość zgłaszania autopoprawek. Poddał pod 
wątpliwość zgłaszane autopoprawki Wójta do projektu budżetu i wyraził zdanie, iż powinny 
one zostać uznane jako poprawki radnych i  być poddane pod głosowanie.  

Radca prawny Katarzyna Karpeta-Cholewa wyraziła opinię, iż do tej pory nie było uwag co do 
przyjętego sposobu procedowania. 

Skarbnik dodała, że poprawki radnych jak i Wójta powinny być przegłosowane przez Radę a 
pozostaje do rozważenia kwestia czy każdą z osobna czy łącznie. 

Radny A. Zawistowski proponował aby wszystkie poprawki przegłosować blokiem. Następnie 
wypowiedział się w kwestii planowanego budżetu na 2022 rok. Zwrócił na następujące 
kwestie: 

- spadek dochodów do budżetu o 4 000 000 zł a zwłaszcza dochody bieżące, 

- niedoszacowanie pozycji związanych z wydatkami na energię z uwagi na bardzo duże 
podwyżki cen. 



Radna B. Sulima-Markowska odnosząc się do planowanego budżetu na 2022 rok wyraziła 
zaniepokojenie wydatkami na system gospodarowania odpadami komunalnymi gdzie gmina 
będzie dopłacała około 4 mln zł. W dalszej kolejności zwróciła na podwyżki cen energii i w 
związku z tym należy szukać oszczędności poprzez wymianę oświetlenia na bardzie 
ekonomiczne. Następnie radna poruszyła aspekt wykonania kanalizacji w Dawidach 
Bankowych w okolicy ul. Miklaszewskiego. Potem nawiązała do wniosku Przewodniczącego 
Rady złożonego na Komisji Budżetu o wykonanie ciągu pieszo-rowerowego.  

Przewodniczący Rady sprostował, że składał wniosek o wykonie ścieżki wzdłuż rzeki Raszynki. 
Następnie w toku dyskusji wniosek zmodyfikowano o dołożenie ścieżki rowerowej do Falent. 

Radna B. Sulima-Markowska złożyła następujące wnioski do budżetu: 

-  Wniosek o wprowadzenie w Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 010 rozdział 01044 
paragraf 6050 "projekty i wykonanie kanalizacji sanitarnej na terenie gminy" – projekt 
kanalizacji sięgacz w ul. Miklaszewskiego za nr 44b . 

- W Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 010 rozdział 01043 paragraf 6050 "wodociągi na 
terenie gminy" - wniosek o rozszerzenie o zadanie: projekt w ul. Limonkowej/Laszczki, 

- W Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 0900 rozdział 90015 paragraf 6050 "oświetlenie ulic, 
placów, dróg" - wniosek o rozszerzenie zadania o: wykonanie projektu oświetlenia w ulicach: 
Leszczynowa/Laszczki, Jeżynowa/Laszczki, Piękna/Laszczki, Jarzębinowa/Laszczki, 
Świerkowa/Laszczki, Owocowa/Laszczki, Graniczna/Janki oraz o wykonanie oświetlenia w ul. 
Tęczowa.  

Na koniec radna poruszyła temat rozbudowy budynku Urzędu Gminy oraz budowy stołówki 
w szkole podstawowej w Raszynie. Zaznaczyła, że temat był już poruszany dawno a nic w tej 
kwestii się nie dzieje.  

Wójt zwrócił uwagę, że składanie wniosków do budżetu trzeba przemyśleć bo wskazane 
zadania są trudne do wykonania w jeden rok. Poprosił o racjonalne podejście do budżetu. 

Radny S. Ostrzyżek w ramach wniosku formalnego poprosił aby Przewodniczący Rady zebrał 
wszystkie wnioski aby radni mieli pełny przegląd sytuacji oraz w pierwszej kolejności  poddać 
pod głosowanie wnioski z Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego blokowo a 
następnie kolejne wnioski złożone podczas sesji. Następnie zaapelował do Przewodniczącego 
Rady aby przyjmować wnioski, które spełniają wymogi formalne czyli wskazują źródła 
finansowania proponowanych zadań inwestycyjnych.  

Radny A. Zawistowski poruszył kwestię wzrostu inflacji, która wpłynie na koszt zakupy 
towarów i usług. 

Odbyła się dyskusja na temat zwiększania liczby zadań w paragrafach, w których jest kilka 
zadań a kwota na nie przeznaczona jest łączna na wszystkie. 

Radny A. Górecki zapytał o zadanie projekt zmiany oświetlenia na ul. Na Skraju i Al. 
Krakowskiej. 



Wójt odpowiedział, że w związku z budową ścieżek rowerowych w zadłuż Al. Krakowskiej 
miasto Stołeczne Warszawa poprosiło o zmianę sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu Al. 
Krakowskiej i ul.  Na Skraju. Jednak Gmina nie ma środków na tak drogą inwestycję więc 
uzgodniono, że Gmina Raszyn zrobi projekt a miasto Warszawa wykona przebudowę 
sygnalizacji.  

Radny A. Górecki zwrócił uwagę na małą ilość inwestycji drogowych w stosunku do 
oczekiwań mieszkańców. Wskazał na ul. Promyka gdzie mieszkańcy chcieliby mieć 
wyremontowaną drogę. Wyraził zdanie, że można byłoby wykonać więcej ulic gdyby udało 
się uszczelnić system gospodarowania odpadami komunalnymi, który się nie bilansuje.  

Wójt odniósł się do wykonania ul. Promyka.  Przypomniał, że projekt tej ulicy jest gotowy 
jednak jest tam problem z wykonaniem odwodnienia i tzw. kanału ulgi, który ma wykonać 
GDDKiA. 

Radna H. Koper w związku z rosnącymi cenami za energię, rosnącą inflacją i malejącymi 
dochodami do budżetu zasugerowała zastosowanie paneli fotowoltaicznych na budynkach 
użyteczności publicznej. Pozwoliłoby to na duże oszczędności. Następnie zauważyła, że 
ścieżka rowerowa wzdłuż Al. Krakowskiej jest bardzo wąska i niebezpieczna. 

Wójt wyjaśnił, że łączna kwota za gaz jest ujęta w WPF i jest kwotą łączna na dwa lata. 

Radna H. Koper dopytała czy w projekcie budynku żłobka są zaplanowane panele 
fotowoltaiczne. 

Radny K. Będkowski wyraził opinię, że podczas posiedzeń Komisji bardzo szczegółowo 
omówiono budżet i wnioski do budżetu co powoduje, że teraz na sesji nie powinno być tak 
dużej dyskusji.  

Radny S. Ostrzyżek wracając do kwestii dochodów do budżetu, wyjaśnił, że  zmniejszenie ich 
spowodowane jest sytuacją w kraju i zmianami podatkowymi, nie zależnymi od Gminy.  

Przewodniczący Rady zapytał czy wnioski złożone przez Komisję Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego mogą być głosowane blokiem. Nie było sprzeciwu wobec tej propozycji. 
Następnie poprosił o opinię radcę prawnego odnośnie wniosków złożonych przez radną B. 
Sulimę-Markowską.  

,,,,,,,,, 

 
Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na 
sesji. Poinformował, że w związku z brakiem sprzeciwu wnioski będą głosowane blokiem. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski odczytał 
wszystkie wnioski Komisji: 

1. Wniosek o zmniejszenie środków na zadanie "Rolnictwo łowiectwo" o 50 000 zł i 

zwiększenie środków na nowe zadanie "projekt parkingu na ul. Pruszkowskiej przy 

Orliku" o 50 000 zł; 



2. Wniosek o dofinansowanie zakupu samochodu kwatermistrzowskiego dla OSP 

Falenty - propozycja przesunięcia 100 000 zł z działu: 010 „rolnictwo i łowiectwo” 

rozdziału 01044 paragrafu 6050 do działu 754 „bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa” rozdział 75412 paragraf 6060; 

3. Wniosek o zdjęcie środków w wysokości 50 000 zł z działu "rolnictwo i łowiectwo” i 

zwiększenie o 50 000 zł środków na zadanie "opracowanie koncepcji budowy 

przedszkola w Falentach” w dziale 801 "oświata i wychowanie" rozdziale 80104 

"przedszkola" paragrafie 6050 "wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych" w 

projekcie budżetu na 2022 rok; 

4. Wniosek o wyodrębnienie w dziale 750 rozdziale 75075 paragraf środków na zadanie 

„opracowanie gry planszowej o nazwie Wędrówka po Gminie Raszyn”; 

5. Wniosek o przesunięcie 25 000 zł ze środków przeznaczanych na Centrum Kultury 

Raszyn na Ognisko Wychowawcze w Jaworowej do paragrafu dotyczącego 

wynagrodzeń w projekcie budżetu na 2022 rok; 

6. Wniosek o zmniejszenie środków o 50 000 zł z działu 010 rozdziału 01043 paragrafu 

6050 i zwiększanie o 50 000 zł w dziale 854 rozdziale 85495; 

7. Dopisanie zadania o nazwie "koncepcja zagospodarowania ul. Grudzi od ul. 

Warszawskiej do ul. Droga Hrabska" do działu 600 rozdziału 60016 paragrafu 6050; 

8. Wyodrębnienie nowego zadania w ramach działu 600 rozdziale 60016 o nazwie 

"projekty ścieżek rowerowych na terenie Gminy Raszyn" z kwotą 50 000 zł z 

jednoczesnym pomniejszeniem o 50 000 zł w dziale 600 rozdziale 60016 paragrafie 

6050 zadania "projekty budowlane"; 

9. Wniosek o dofinansowanie zakupu samochodu kwatermistrzowskiego dla OSP Raszyn 

- przesunięcie 50 000 zł z działu 010 "rolnictwo i łowiectwo" rozdziału 01043 

paragrafu 6050 do działu 754 "bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa" rozdziału 75412 paragrafu 6060. 

 

Skarbnik zaznaczyła, że wszystkie wnioski zostały wprowadzone do projektu budżetu a 
wniosek numer 6 nie określał na co mają zostać przesunięte środki 50 000 zł  jednak po 
konsultacji z Wójtem ustalono, że środki mają zostać przeznaczone na plac zabaw przy ul. 
Pruszkowskiej. Taka zmiana została w prowadzona w projekcie budżetu na paragraf zgodny z 
poprawną klasyfikacją. 
 
Na prośbę radnego A. Góreckiego ponownie sprawdzono obecność na sesji.  
 

Głosowano w sprawie: 
Wnioski Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego do budżetu na 2022 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 



Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski złożone przez 
radną B. Sulimę-Markowską.  
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie w Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 010 rozdział 01044 paragraf 
6050 "projekty i wykonanie kanalizacji sanitarnej na terenie gminy" – projekt kanalizacji 
sięgacz w ul. Miklaszewskiego za nr 44b .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 
Głosowano w sprawie: 
W Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 010 rozdział 01043 paragraf 6050 "wodociągi na 
terenie gminy" - wniosek o rozszerzenie o zadanie: projekt w ul. Limonkowej/Laszczki .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 
Głosowano w sprawie: 
W Tabeli 2a, wydatki majątkowe, dział 0900 rozdział 90015 paragraf 6050 "oświetlenie ulic, 
placów, dróg" - wniosek o rozszerzenie zadania o: wykonanie projektu oświetlenia w ulicach: 
Leszczynowa/Laszczki, Jeżynowa/Laszczki, Piękna/Laszczki, Jarzębinowa/Laszczki, 
Świerkowa/Laszczki, Owocowa/Laszczki, Graniczna/Janki oraz o wykonanie oświetlenia w ul. 
Tęczowa.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 



ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 
Radny A. Zawistowski zauważył, że należy przegłosować również wnioski, które Wójt 
wprowadził do projektu budżetu.  

Po dyskusji uznano, że wnioski Wójta, które pozytywnie zaopiniowania Komisja Budżetu, 
Inwestycji i Mienia Komunalnego  zostaną poddane pod głosowanie blokowo.  
 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie wniosków złożonych do budżetu na 2022 rok przez Wójta Gminy Raszyn.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Górecki 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przyjęcie budżetu na 2022 rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
PRZECIW (1) 
Henryka Koper 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr LI/441/2021 

 
11. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raszyn. 



 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że on był wnioskodawcą wprowadzenia do porządku 
obrad sesji projektu uchwały. Dodał, że wszystkie błędy w projekcie wskazane na 
poprzedniej sesji zostały poprawione. 
Radna B. Sulima-Markowska zapytała na jakiej podstawie Przewodniczący jako inicjator 
projektu uchwały, chce aby podwyższenie wynagrodzenia Wójta wynosiło 100 % zakresu 
możliwości.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zaproponowana kwota jest zbliżona do wynagrodzeń 
Wójtów w sąsiednich gminach. Uważa również, że Wójt w należyty sposób wywiązuje się z  
pełnienia swojej funkcji.  
Radny A. Zawistowski złożył wniosek o wprowadzenie poprawki: paragraf 1 otrzymuje 
brzmienie "Ustala się wynagrodzenie Wójta Gminy Raszyn Pana Andrzeja Zaręby w wymiarze 
miesięcznym w wysokości (brutto): - wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – 8.344,00 zł 
(słownie: osiem tysięcy trzysta czterdzieści cztery złote); - dodatek funkcyjny w kwocie – 
2.760,00 zł (słownie: dwa tysiące siedemset sześćdziesiąt złotych); - dodatek stażowy w 
wysokości odpowiadającej stażowi pracy; - dodatek specjalny w wysokości 30 % łącznej 
kwoty wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie – 3.331,20 zł (słownie: 
trzy tysiące trzysta trzydzieści jeden złotych 20/100)" Uzasadniając swój wniosek powiedział, 
że Rada Gminy ustala wynagrodzenie Wójta zgodnie z widełkami dla gmin od 15 000 do 
100 000 mieszkańców a Gminie Raszyn bliżej ilościowo do dolnej granicy zatem nie widzi 
podstaw aby podwyższać Wójtowi wynagrodzenie o maksymalną kwotę. Dodatkowo uznał, 
że zbliżanie wynagrodzenia do wynagrodzeń Wójtów gmin ościennych jest nie zasadne gdyż 
sąsiednie gminy klasyfikują się wyżej w rankingach gmin. Jednocześnie wskazał na malejące 
dochody Gminy co również jest argumentem przeciw maksymalnej podwyżce 
wynagrodzenia Wójta. Na koniec nawiązała do sytuacji Centrum Medycznego gdzie doszło 
do utraty majątku Gminy Raszyn. 
 
Radna T. Senderowska wskazała na argumenty przeciw podwyższeniu wynagrodzenia 
Wójtowi do maksymalnej kwoty: ograniczone środki budżetowe w 2022 roku, niewłaściwe 
działania wobec utraty majątku Gminy Raszyn w postaci Centrum Medycznego. 
 
Radny S. Ostrzyżek zaznaczył, że poprzez dyskusję nad podwyżką dla Wójta wyrażana jest o 
nim opinia. Nawiązał do sprawy Centrum Medycznego i uważa, że nie można tą 
odpowiedzialnością  obciążać w 100 procentach jedynie Wójta, bo Wójt dokonał tych 
czynności pod silną presją oczekiwań ówczesnej Rady Gminy i mieszkańców. W dalszej 
kolejności zwrócił uwagę, że w okolicy nie ma gminy, która tak dużo środków pozyskała z 
funduszy zewnętrznych jak Gmina Raszyn co jest również niemałą zasługą Wójta. 
 
Radny A. Górecki poprosił o odnotowanie w protokole, że podczas głosowania nad 
przyjęciem budżetu na 2022 rok chciał się wstrzymać od głosu jednak miał problemy 
techniczne i nie oddał głosu.  
 
 Ustalono, że radny A. Górecki oddał głos wstrzymujący. 

Radny A. Górecki zwrócił się do pana wójta, aby wypowiedział się w kwestii podwyżki 
uposażenia dla siebie i aby przeciął tę, jak się wyraził żenującą dyskusję. Stwierdził, iż 



zasadne mogą być wnioski aby pozostać przy mniejszej 80 % podwyżce dla pana wójta, 
chociażby z tego  względu że  niewielkie bo od 1 do 10 % planowane są podwyżki dla 
pracowników urzędu.  

Radna H. Koper wyraziła zdanie, że tak duża podwyżka znacząco obciąży budżet gminy 
zwłaszcza w dobie pandemii i kryzysu. 

Sołtys Raszyna II Maria Izabela Makarska przypomniała, że w poprzedniej kadencji kiedy ona 
była radną wielokrotnie podnoszono temat źle funkcjonującej przychodni, którą zarządzał 
SZPZLO Ochota. Rada Gminy nie zgodziła się na przedłużenie umowy dla operatora SZPZLO 
Ochota. Następnie firma Judyta funkcjonująca w nowym budynku pokazała wyższą jakość 
usług. Podkreśliła, że miasto stołeczne Warszawa będzie zobowiązane do zwrotu kosztów 
budowy i wyposażenia. W dalszej kolejności wskazała na wyjątkowo duże osiągnięcia Gminy 
pod władzą obecnego Wójta. 

Odbyła się dyskusja na temat poprawności działań Wójta w sprawie budynku Centrum 
Medycznego. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie poprawki: paragraf 1 otrzymuje brzmienie "Ustala się 
wynagrodzenie Wójta Gminy Raszyn Pana Andrzeja Zaręby w wymiarze miesięcznym w 
wysokości (brutto): - wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – 8.344,00 zł (słownie: osiem 
tysięcy trzysta czterdzieści cztery złote); - dodatek funkcyjny w kwocie – 2.760,00 zł (słownie: 
dwa tysiące siedemset sześćdziesiąt złotych); - dodatek stażowy w wysokości odpowiadającej 
stażowi pracy; - dodatek specjalny w wysokości 30 % łącznej kwoty wynagrodzenia 
zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie – 3.331,20 zł (słownie: trzy tysiące trzysta 
trzydzieści jeden złotych 20/100)".  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (10) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 

Przewodniczący Rady ogłosił reasumpcje głosowania na wniosek radnego I. Kopra. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie poprawki: paragraf 1 otrzymuje brzmienie "Ustala się 
wynagrodzenie Wójta Gminy Raszyn Pana Andrzeja Zaręby w wymiarze miesięcznym w 
wysokości (brutto): - wynagrodzenie zasadnicze w kwocie – 8.344,00 zł (słownie: osiem 
tysięcy trzysta czterdzieści cztery złote); - dodatek funkcyjny w kwocie – 2.760,00 zł (słownie: 



dwa tysiące siedemset sześćdziesiąt złotych); - dodatek stażowy w wysokości odpowiadającej 
stażowi pracy; - dodatek specjalny w wysokości 30 % łącznej kwoty wynagrodzenia 
zasadniczego i dodatku funkcyjnego w kwocie – 3.331,20 zł (słownie: trzy tysiące trzysta 
trzydzieści jeden złotych 20/100)" (REASUMPCJA).  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raszyn.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (8) 
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Grzegorz Janiszewski, Rafał Olesiński 
Uchwała nr LI/442/2021 

 
12. Sprawy różne. 
 
Nie było spraw różnych. 
 
 
13. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w styczniu połączone komisje zajmą się wnioskami 
radnych B. Sulimy-Markowskiej i A. Zawistowskiego. Dodatkowo poinformował, że na sesji w 
styczniu będą projekty uchwał, które złożyła radna B. Sulima-Markowska w temacie 
poszerzenia składów komisji.  Następnie podziękował za kolejny rok wspólnej pracy i złożył 
życzenia bożonarodzeniowe.  



Wójt również złożył życzenia bożonarodzeniowe radnym i mieszkańcom. 

Radny S. Ostrzyżek, odnosząc się do przyjętej uchwały o wynagrodzeniu Wójta zaapelował o 
podwyżki również dla pracowników urzędu gminy.  

 
14. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
 
 
 

  

Przewodniczący 
Rada Gminy Raszyn 

  

 
Przygotował(a): Olga Kazubek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


